
 1 

К-По2 4/2018 

 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА  

СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА ОДРЖАНОГ ДАНА  

19. ФЕБРУАРА 2019. ГОДИНЕ  

 

 

 Председник већа: Добар дан свима, седите молим вас.  

 

 Председник већа отвара главни претрес у предмету Вишег суда у Београду, 

Одељење за ратне злочине под службеним бројем К-По2 4/18 против оптуженог 

Стојановић Небојше због кривичног дела ратни злочин против ратних заробљеника из 

члана 144 КЗ СРЈ, а по оптужници Тужилаштва за ратне злочине КТО број 3/18 од 

13.07.2018. године.  

 

 У предмету поступа веће у саставу председник већа судија Вера Вукотић, 

чланови већа судије Винка Бераха Никићевић и судија Владимир Дуруз.  

 

Има ли примедби на састав већа?  

 

У раду суда учествује и виши судијски помоћник Слађана Радојичић и 

записничар је Олгица Куч.  

 

Председник већа констатује да су на рочиште приступили заменик тужиоца за 

ратне злочине Душан Кнежевић, добро, и заменик тужиоца за ратне злочине Гордана 

Јекић Брадајић.  

 

Оптужени Небојша Стојановић присутан, браниоци оптуженог адвокат 

Момчило Минић присутан и адвокат Милан Милосављевић присутан.  

 

На главни претрес је приступила сведок оштећена Ружица Милош, дошла је је 

ли тако? Добро. Сведок оштећена Ружица Милош. Зато што су ми јавили наши из 

службе, добро.  

 

Констатује се да су испуњени услови за одржавање главног претреса, па 

председник већа доноси  

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  

 

да се главни претрес одржи.  

 

Главни претрес је јаван.  

 

На основу одредбе члана 236 став 1 ЗКП врши се тонско снимање главног 

претреса и транскрипти аудио записа су саставни део записника о главном претресу.  
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ЛИЧНИ ПОДАЦИ ЗА ОПТУЖЕНОГ 

 

Оптужени НЕБОЈША СТОЈАНОВИЋ 

 

Станите ми овде за пулт, укључите микрофон.  

 

Стојановићу Ви сте давали личне податке на припремном рочишту од 

24.12.2018. године?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Председник већа: Има ли неких измена у односу на те податке које сте тада 

давали? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Председник већа: Ваше личне, не. Добро, само ми реците је ли имате Ви неки 

надимак?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: „Падобранац“.  

 

Председник већа: То Вам је надимак?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Председник већа: Јесу Вас некада звали можда „Неша Четник“? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никад.  

 

Председник већа: Добро, других измена у личним подацима нема?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Нема. 

 

Председник већа: Добро. Хвала лепо седите.  

 

Оптужени Небојша Стојановић, са личним подацима као на припремном 

рочишту од 24.12.2018. године, стим што додаје да има надимак „Падобранац“.  

 

У смислу члана 395 став 1 ЗКП-а, упозорава се оптужени да пажљиво прати ток 

главног претреса и да је дужан да предлоге за извођење појединих доказа изнесе одмах 

или у најкраћем року по сазнању да је њихово извођење потребно.  

 

Председник већа поучава оптуженог о његовим правима и обавезама у смислу 

члана 68 и 70 ЗКП-а, па се упозорава оптужени да пажљиво прати ток главног претреса, 

да све што изјави може бити коришћено као доказ у поступку, да има право да ништа 

не изјави, да ускрати одговор на поједина питања, да слободно изнесе своју одбрану, 

призна или не призна кривицу, да се изјасни о свим чињеницама и доказима који га 

терете и да изнесе чињенице и доказе у своју корист, да испитује сведоке оптужбе и да 

се под истим условима као сведоци оптужбе у његовом присуству испитају и сведоци 

одбране, да изнесе чињенице и предложи доказе у своју одбрану, поставља питања 
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саоптуженима, сведоцима, вештацима, стручним саветницима, ставља примедбе и даје 

објашњења у вези са изведеним доказима, разматра списе и разгледа предмете који 

служе као доказ, има обавезу да се одазове на сваки позив органа поступка, да обавести 

орган поступка о промени адресе пребивалишта и боравишта, односно о намери да 

промени адресу пребивалишта и боравишта и упозорава се оптужени да ће се на 

главном претресу изводити само докази у вези са оспореним делом оптужнице.  

 

Стојановићу ово су Ваша права и обавезе, по закону ја сам дужна да Вас на то 

упозорим, ми смо о овим правима и обавезама већ говорили током припремног 

рочишта, али ево сада на почетку главног претреса поново Вам то понављам. Оштећена 

није ту, она има право да истакне имовинско правни захтев, и да  се изјасни да ли се 

придружује кривичном гоњењу.  

 

Председник већа у смислу одредбе члана 391 ЗКП-а позива заменика тужиоца за 

ратне злочине да изложи оптужницу.  

 

Хоћете да прочитате диспозитив, тако што ће прочитати диспозитив оптужнице 

КТО број 3/2018 од 13.07.2018. године. 

 

Изволите колега. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Оптужницом Тужилаштва за ратне 

злочине КТО број 3/2018 од 13.07.2018. године, терети се Небојша Стојановић што је:  

 

неутврђеног дана почетком маја месеца 1992. године у вечерњим часовима у 

месту Кожухе, општина Добој, у Републици Босни и Херцеговини, као припадник 

добровољчаке јединице при српским оружаним формацијама кршећи правила 

међународног права за време оружаног сукоба који је тада постојао на простору Босне 

и Херцеговине, а није имао карактет међународног сукоба између наоружаних 

формација српско, хрватског и муслиманског народа који живе у Босни и Херцеговини 

противно члану 3 став 1 тачка 1 а и члану 4 а став 1 Женевске конвенције о поступању 

са ратним заробљеницима од 12.08.1949. године, то је Трећа Женевска конвенција, 

ратификована од стране Народне скупштине ФНРЈ 1950. године („Службени лист 

ФНРЈ“ број 24/50), и члана 4 став 1 и став 2 тачка а Допунског протокола, то је 

Протокол II  уз Женевске конвенције од 12.08.1949. године о заштити жртава 

немеђународних оружаних сукоба („Службени лист СФРХ“, Међународни уговори број 

16/78), неколико дана пошто су српске оружане формације заробиле Ивана Сиврића 

припадника непријатељских одружаних снага 102. Оџачке бригаде Хрватског Вјећа 

Одбране, 102 ДБ/202ДП ХВО, који је потом био смештен у кругу фабрике 

„Енергоинвест“ у селу Кожухе, одакле га је оптужени затим преузео и одвео на 

локалитет Дјеловачке баре, у близини реке Босне, где га је у раније ископаној раци 

хицима из пиштоља лишио живота, наневши му притом тешке телесне повреде опасне 

по живот у виду две прострелне ране главе којима је подлегао на лицу места,  

 

чиме је извршио кривично дело ратни злочин против ратних заробљеника из 

члана 144 Кривичног закона Савезне Републике Југославије.  

 

Председник већа: Хвала лепо тужиоче.  
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Председник већа у смислу одредбе члана 392 ЗКП-а позива оптуженог да се 

изјасни у вези оптужбе, стим што се оптужени упозорава да није дужан да се изјасни о 

оптужби нити да одговара на постављена питања.  

 

ИЗЈАШЊАВАЊЕ ОПТУЖЕНОГ 

 

Оптужени Небојша Стојановић 

 

Станите за пулт Небојша, укључите микрофон. Потребно је само да се из јасните 

да ли сте примили оптужницу, да ли сте исту разумели, да ли се осећате кривим и да ли 

признајете извршење кривичног дела и да ли ћете износити своју одбрану?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Износићу своју одбрану, схватио сам и 

разумео оптужницу. 

 

Председник већа: Примили сте исту јел? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Председник већа: Да ли се осећате кривим?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Нисам извршио злочин и не осећам се 

кривим.  

 

Председник већа: Добро.  

 

Оптужени Небојша Стојановић изјављује да је оптужницу примио, разумео, не 

осећа се кривим и није извршио злочин и изнеће своју одбрану.  

 

Добро, на основу одредбе члана 394 ЗКП-а председник већа објављује почетак 

ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА  
 

У смислу члана 397 ЗКП-а председник већа поучава оптуженог да се може 

изјаснити о свим околностима које га терете, да може да изнесе све чињенице које му 

иду у корист и позива оптуженог да изнесе своју одбрану.  

 

ИЗНОШЕЊЕ ОДБРАНЕ 

 

Оптужени Стојановић Небојша 

 

Изволите у вези са наводима које Вам се стављају овом оптужницом на терет, 

изволите у слободном излагању реците шта Вам је у вези са овом оптужницом тачно, 

има ли ишта тачно, да ли сте извршили дело, шта Вам је познато, Ви сте давали овде 

одбрану пред Тужиоцем за ратне злочине, на записнику од 09.12.2016. године? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Председник већа: Да ли остајете при тој одбрани?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. 
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Председник већа: Добро. Ајте сада онда у једном слободном излагању нам 

изложите шта имате у вези са наводима ове оптужнице, па евентуално после ћемо 

постављати питања тужиоц, Ваши браниоци и веће.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па овако истина да сам ја учествовао у 

ратним сукобима 1992. године и да сам био на територији општине Модрича, као 

припадник резервног састава ЈНА опремљен и обучен овде у Београду и послат на 

ратиште. Има доста ствари што ме муче и што желим да кажем. Злочин нисам извршио 

и сматрам што желимо да докажемо да је дошло до замене идентитета и да сам не знам 

из ког разлога, нека врста жртвеног јарца. Постојала је особа која је слична мени, како 

је описано са фризуром, онда наводи да сам ја био на неком камиону са такозваним 

„Луисом“, да сам му признао кривицу, што није тачно и што ћемо и то да докажемо. 

Онда низ контрадикторности у изјаве разних сведока који наводно сведоче против 

мене, и нешто што ме највише мучи у овој оптужници је, стоји у оптужници, да је 

злочин извршен у вечерњим часовима у реону Дјеловачке баре, на самој линији фронта, 

150 метара од  муслиманских положаја, доћи у вечерњим часовима са светлом, притом 

пуцати 150 метара од непријатељских положаја, то је немогуће, горело би и небо и 

земља, толико могу да кажем по оном што сам ја искусио за неколико месеци на 

фронту, значи то је немогуће, не постоји могућност, ако не верујете мени може да дође 

неки војни стручњак па то исто да каже, неки гелерал, значи то прво што ми пада у очи. 

Друго, што се тиче те моје назовимо фамозне фризуре, у исказима сведока пола њих 

говори да сам имао целом дужином, а пола да сам имао реп, постоји особа и доказаћемо 

која је била нон стоп уз тог „Луиса“, која је имала исту фризуру као ја са тим репом, и 

зато ја сматрам да је дошло до замене идентитета.  

 

Председник већа: А какву сте фризуру тада имали?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: То је такозвана „чироки“ фризура, значи у 

средини сам имао косу.... 

 

Председник већа: Напред коса а са стране? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да, обријано. 

 

Председник већа: Нула, обријано.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. То није била неуобичајена фризура за 

време рата... 

 

Председник већа: А јесте имали реп? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја нисам имао реп, не.  

 

Председник већа: Добро. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Нисам. 

 

Председник већа: Добро.  
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Оптужени Небојша Стојановић: Толико што имам да кажем, остало ће моји 

браниоци, ја нисам толико вичан и стручан овом, само сам хтео да кажем оно што ми 

лежи на срцу јер ево сада ће три године како пролазим кроз ову агонију и све, и мени је 

у интересу да се сазна ко је извршио то дело и да се казни и мени и оштећенима и 

свима, јер ја већ три године живим у агонији сваки дан устајем и будим се са тим.  

 

Председник већа: Добро, то је све, јел? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да, то је све.  

 

Председник већа: Браниоче, односно браниоци ко има питања? Немате питања 

ни један ни други. Тужиоче?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца, чули сте шта се 

оптужницом ставља на терет Вама, прочитали смо то данас реците ми да ли сте Ви 

током маја месеца 1992. године били у месту Кожухе? Да ли уопште знате где је то 

место? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где се налази то место? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Између Модриче и Добоја.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте били тамо у том месту?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Пролазио, био, јесам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Пролазили или били? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: И био и пролазио. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико времена сте били тамо? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па не знам одлазио сам често доле на прву 

линију.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли можете да се определите један, два, 

три, пет дана, више недеља или не можете?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не знам тачно, ја сам учествовао и у самим 

борбама и у Модричи, тако, у завршним операцијама, тако да не знам, долазио сам, 

останем три, четири дана.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је у том месту Кожухе било 

заробљених хрватских војника или припадника хрватских оружаних формација? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Видео сам када су довежени војним 

„пинцгауером“. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је довежен?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ратни заробљеници. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико њих?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па било их је доста, неки су били у 

маскирним униформама, неки су били у црним униформама. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли можете да кажете број, наравно 

пуно времена је прошло, да ли се сећате?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па не знам, између 7 и 9, не знам тачно, 

„пинцгауер“ има 10 места плус два чувара. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте икада видели Ивана Сиврића, да 

ли Вам то име нешто значи?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја сам чуо када сам оптужен за то име, лично 

га видео и упознао нисам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јер у овом исказу који сте давали у 

истрази тужиоцу 09.12.2016. године кажете оштећеног Ивана Сиврића сам једном 

видео заробљеног у униформи у дворишту неке фабрике у Кожуху, са њим још двојица 

или тројица униформисаних хрватских војника? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да,  ја сам то рекао али сам касније сазнао да 

је то Иван, ја сам видео три униформисана војника у црне униформе које су се 

разликовале од ових других. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли знате који је од њих Иван Сиврић?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Не знате. Да ли знате како су изгледали, да 

ли се сећате како су изгледали ти? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па били су у црним униформама.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли су били млађи, старији, да ли се тога 

сећате?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не могу да се сетим.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Година живота, млађи, старији, то кажете 

нисте могли да се сетите, добро. Да ли сте током боравка у том месту Кожухе 

контактирали са мештанима села? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесам. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Са ким? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па било је доста ту.... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли се сећате неког имена?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: А са овим што је сведок у процесу, не могу да 

се сетим имена, Буцо га зову, како беше... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Са њим сте контактирали? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте контактирали још са неким?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па било је ту када смо ишли у продавницу, 

било је доста мештана са којима смо контактирали, не могу да се сетим имена, Буцу 

знам, то ми је остало у... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Када кажемо контактирали и када кажете 

контактирали, у ком смислу сте контактирали?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па када прођем кроз село добар дан, 

попричамо о разним темама, одемо у продавницу. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте одлазили у кафану? У кафане у 

том месту?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ту има само једна кафана. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте контактирали са тим особљем из 

кафане, конобаром, конобарицом?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па контактирао када сам наручио пиће. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли сте тамо и обедовали, да 

кажем да ли сте тамо и конзумирали и храну или само пиће?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте конзумирали само храну или... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, само пиће.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте плаћали своје цехове? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте шенлучили у селу? 
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Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте имали неку функцију у том 

селу?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У смислу војног ангажовања?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У смислу претпостављености домаћем 

становништву?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је домаће становништво било 

укључено у војне операције?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Један део јесте.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: На чијој страни?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па на српској страни.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта су радили?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Давали су стражу и били су ангажовани на 

другим војним или цивилним пословима.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте Ви конкретно распоређивали 

мештане на те позиције?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Водио сам смену.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: На прву линију.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где је била прва линија? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ту где се описују те Дјеловачке баре.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где је то?  
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Оптужени Небојша Стојановић: Па то је од села неких можда километар и по 

према реци Босни.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Како сте одлазили на то место?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Пешке, зато што је ризично да се иде и 

кретање је отежано, мора да се крије.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте издавали наређења мештанима?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте долазили у контакт са тим, у 

конфликт са тим мештанима? Да ли сте конкретно некоме ударали шамаре?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, никада.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли сте водили по селу Ивана 

Сиврића? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заједно са Вама? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У кафану, на било које друго, треће место? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Адвокат Момчило Минић: Судија... 

 

Председник већа: Реците.  

 

Адвокат Момчило Минић:  Ја се извињавам, ја се и противим оваквом питању 

обзиром да је оптужени рекао да не зна ко је Иван Сидрић, он је видео... 

 

Председник већа: Да, да, рекао је да не зна ко је... Добро.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је икада ишао са возилом према том 

месту Дјеловачке баре? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Никада. Да ли сте користили неко возило, 

да ли Вас је неко возио?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Како мислите да ли ме је неко возио?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте били вожено лице?  
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Оптужени Небојша Стојановић: А где, где, на прву линију? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Уопште, за време боравка у Кожухама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па када вршимо премештај из једног места у 

друго наравно да се возимо.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте се возили кроз село Кожухе?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па пролазили смо да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте Ви возили возило? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја немам дозволу нити знам да возим.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте били у контакту са било ким од 

тих заробљеника за које кажете да су били у селу и кажете да их је било 7 до 9? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте евентуално неког шишали?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли сте са било ким у селу 

Кожухе причали нешто везано за те ратне заробљенике?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, ја их нисам више ни видео.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте контактирали са конобарицом из 

села у кафани у којој сте боравили везано за било кога од тих оштећених, овај 

заробљених лица? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте се икоме представили у том селу 

као командант села?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте се икоме у том селу представили 

као Небојша Четник или Неша Четник?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никада се нисам тако представио, то су они 

касније сами измислили, ја имам свој надимак који већ годинама носим.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте током боравка у том селу били 

са било ким од њих у неком конфликту?  
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Оптужени Небојша Стојановић: Колико ја знам не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте са неким од њих били у некој 

завади?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми где сте живели пре него 

што ћете доћи на ратиште те 1992. године? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: У Кучеву.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте живели негде у иностранству?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте икада боравили у Швајцарској, 

конкретно пре одласка на ратиште?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте живели тамо?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, био сам у посети код мајке.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико сте времена тамо били?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Две, три недеље колико траје распуст.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми ако можете да се сетите, који је 

то део Швајцарске?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Немачки део близу Цириха, Кантон Аргауш 

Прајдендорх.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли сте током боравка тамо у 

Швајцарској упознали некога из Хрватске, да ли се са њим пријатељио?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Не. Да ли сте у том периоду Вашег 

боравка у Кожухама наредили некоме од тих мештана или већ који су били на страни 

српској, да се ископа нека рупа у близини тамо реке Босне на том локалитету 

Дјеловачке баре?  

 

Адвокат Момчило Минић:  Судија.... 

 

Председник већа: Реците. 
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Адвокат Момчило Минић:  Поново приговарам на ово питање обзиром да је 

окривљени рекао  већ да се изјаснио на питање тужиоца да није издавао никаква 

наређења мештанима... 

 

Председник већа: Добро, ово је сада.... 

 

Адвокат Момчило Минић: Он је рекао да је распоређивао те њихове мештане... 

 

Председник већа: Добро, наставите тужиоче.  

 

Адвокат Момчило Минић: Али да им није давао никаве наредбе ни наређења.... 

 

Председник већа: Наставите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли допуштате питање? 

 

Председник већа: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Нека одговори.  

 

Председник већа: Јесте ископали неку .... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Не, да ли је наредио... 

 

Председник већа: Ископавање неке... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Или рекао некоме да се ископа рака на том 

локалитету Дјеловачке баре у близини реке Босне где каже да је био, да је одлазио?  

 

Председник већа: Добро.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никада никоме нисам наредио да ископа раку, 

нити само могао да наредим јер сам био обичан војник. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте рекли некоме, замолили некога 

да то учини?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте се икоме тада, ајде под знацима 

навода „похвалили“, рекли, изрекли да сте некога од припадника непријатељских 

оружаних формација ликвидирали током боравка у Кожуху? Значи тада у то време док 

боравите у том селу?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Можете да ми објасните појам 

„ликвидирати“?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Убити, да ли сте некада некоме рекли у 

Кожухама кроз контакте, рекли сте сте контактирали са људима из села Кожухе, да сте 

били у контакту, ја Вас питам да ли сте некоме рекли да сте некога ликвидирали, када 
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Ви кажете не знате шта значи „ликвидирати“, ја Вам кажем да сте га убили, да ли сте 

некоме рекли убио сам црнокошуљаша... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Како мислите, у борби или како, морате да ми 

значи једно је у борби, ја можда пример дајем, можда сам некада неком рекао када смо 

ми између себе причали, у борби,  мора да ми тачно поставите питање.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте икада икоме рекли у том селу 

током Вашег боравка, да сте неког убили мимо борбе?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте икада икоме тамо рекли да сте 

некога убили у борби?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Коме сте рекли?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Приствовао је тој акцији, рекао сам и видео је 

Душан Тошић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли то током боравка у селу Кожухе?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте рекли неком од мештана, то сам 

Вас питао? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Не, добро. Да ли сте... колико сте 

боравили у том месту Кожухе? Када одлазите из тог места и под којим околностима?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па не знам тачно, ја мислим да је био крајем 

јуна, нисам сигуран, одлазим тако што сам био повређен... 

 

Председник већа: Крајем јуна 1992. јел? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја мислим да је, не могу тачно да се сетим да 

ли је јун или јули, стварно не могу, одлазим тако што сам био повређен имао сам 

повреду леве руке, и пребачен сам до Бања Луке, и из Бања Луке сам цивилним 

авионом дошао у Београд, ЈАТ-ом. Ја мислим да је био задњи лет.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми како сте дошли на ратиште? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Пријавио сам се преко Територијалне 

одбране, дошли смо у Бобањ Поток у касарну где смо задужили опрему и наоружање. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине: И како стижете даље до тог села, којим 

путем?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ми смо прво требали да будемо пребачени на 

херцеговачко ратиште... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Па јесте били на херцеговачком ратишту? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Били смо тамо, ја мислим да смо преспавали 

и.... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Где? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: У Требиње. И зашто није дошло до 

реализације, вероватно ти који су нас водили људи није им одговарао терен или шта 

већ, и онда се враћамо назад тим истим аутобусима, долазимо у Бијељину, тамо ноћимо 

у касарну, и сутрадан уз пратњу војне полиције пролазимо кроз Тузлу, пошто Тузла још 

није била скроз блокирана, долазимо до места Подновља где се скелама пребацујемо 

преко реке Босне.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли се сећате ко је био са Вама у 

једници?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Командант такозване јединице која је кренула 

одавде био је извесни Саша Радак „Цетиње“, а његов заменик је био човек који носи 

надимак „Супа“ који је погинуо у заседи.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико је та Ваша јединица бројала?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па два аутобуса пуна су била.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А Саша Радак „Цетиња“ је био командант 

ваше јединице?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Одавде је кренуо као командант. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли био неки официр? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не знам тачно.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли добровољачка то јединица? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па он је тамо преговарао са официрима, 

генералима, све је ишло преко њега. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Он је био ваш претпостављени? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да. Он, тако смо кренули одавде.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли имао неки чин?  
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Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми из Вашег краја да ли је неко 

кренуо са Вама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Баш из мог краја? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. Из Кучева нико.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А из Петровца на Млави?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Пожаревца?  Јосифовић Гута?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Они су из Неготина чини ми се.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли био он са Вама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Молим?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли био он са Вама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Гута?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли био Жвака?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесте.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је то?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Бане Жвака. Бане Гусар.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми јел Вам значи нешто име 

Бранислав Ивановић? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Бане Жвака.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли то он?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Знате њега?  
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Оптужени Небојша Стојановић: Њега знам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте били са њим у јединици? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте причали о овом догађају због кога се 

теретите данас?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Никад?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никад.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте причали са њим везано за судбину 

неког од заробљених? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја га нисам ни видео значи ја сам отишао 

пре... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: После? Постфестум да кажем, после овог 

догађаја, касније? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Нисам га видео, он је био у Београду па се 

вратио.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи када кажем после, не мислим 

непосредно после, него после када сте се вратили са ратишта, када сте се опоравили? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никад, никад нисам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Нисте? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Били са њим у контакту, не. Јесте икада 

причали са њим да сте некад ишли у Швајцарску?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Када сте то причали?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја из Бане се знамо са Вуковара.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Знате се са Вуковара? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте причали рецимо за овај боравак у 

Кожухама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: У Вуковару када смо били сам му причао да 

имам мајку у Швајцарској, да сам био, а не у Кожухама.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Вуковар је био пре тога? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Па да, ми се знамо из Вуковара.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, добро, а ја Вас питам он је био са 

Вама и овде у овом месту Кожухе? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: У Кожухе, да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: У истој јединици?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте причали нешто везано за заробљене 

усташе?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никада.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јел Вас он питао да ли си ликвидирао 

неког?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Није. Јесте му Ви причали нешто да сте 

били у Швајцарској, да сте познавали то лице које фигурира као што... 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли познајете Душана Тошића, из 

Вршца?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Познајем. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли имао он неки надимак?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Луис.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли он био у тој истој вашој јединици? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Није био у вашој јединици?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не. Он је имао своју јединицу.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Јел он био исто у Кожухама?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не, био је у једном другом селу поред.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте га виђали тамо у то време.  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Јесам у пролазу.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми јесте причали јесте га видели 

после овог догађаја после боравка у Кожухама, у Босни, у Модричи, Добоју?  

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте причали некада везано за тај 

боравак тамо? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Ја сам слабо са њим и контактирао.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, јесте ли икада причали са њим 

везано за ово? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Никада, никада. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли он био присутан евентуално 

приликом неког превоза, одвоза, када сте Ви говорили везано за боравак у Кожухама и 

ове догађаје? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: То сам прочитао у његовој изјави и он описује 

превоз камионом када су били ухапшени од стране војне полиције и приведени у 

затвор, а ја у том камиону нисам био.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Добро.  Да ли вам значи нешто име 

Недељко Гостић, јел то тај Буцан? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:   Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, њега познајете. Да ли вам значи 

нешто име Мирослав Марковић? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:   Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Исто из тог села, '74.годиште, он би тад 

требало да има неких осамнаестак година? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:   Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Да ли знате за неко лице, исто 

мештанина тамо, Жељко Живковић, исто 18 година би требао да има у то време? 
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Оптужени Небојша Стојановић:   Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли знате за лице Милан 

Старчевић из Кожуха, '58.годиште, он би требао тамо да је био у то време тих догађаја, 

да ли вам то име и презиме нешто значи Милан Старчевић? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Не значи ми ништа, ја, прошло је дуго 

времена, ја можда те људе и знам, али имена ми ништа не значе. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, ја питам, ви кажете то што кажете. 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Па ја вам кажем, значи ви мени постављате 

питање да ли знам. Не могу ја по имену и презимену да знам ко је. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Само ми дајте одговор не треба 

елаборирати. Мира Старчевић '66.годиште из тог села, наводно је била конобарица 

тамо? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Наводно је била, не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Не знате, добро. Исто важи питање 

Синиша Недић '74. годиште, Славољуб Круљ '76. годиште, исто из тог села, јел вам 

значе имена та нешто или не? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:   Ништа. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Немам више питања. 

 

Председник већа:  Хвала лепо тужиоче, пошто сте исцрпели доста питања које 

сам и ја хтела, ја ћу само још једно два питања за оптуженога. Реците ми овако, када сте 

дошли у Бубањ поток, јесте ли се задужили неком униформом, оружјем, каква је била 

униформа, шта сте од оружја задужили? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Задужили смо већином аутоматске пушке М-

70, било је ту и нешто пушкомитраљеза, снајпера, мислим да су биле и... 

 

Председник већа:   Добро, шта сте ви конкретно имали од оружја? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Аутоматску пушку М-70 А1. 

 

Председник већа: Добро, а од униформе, јесте ли добили униформу,каква је 

била? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Ја сам имао униформу већ из Вуковара своју, 

добијали су, али то је било у то време неадекватна униформа, па су се већином 

сналазили бољом униформом, ко је како имао. 

 

Председник већа:   А какву сте ви имали тада? 
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Оптужени Небојша Стојановић:  Ја сам имао комбинезон из једног дела, који 

је био јако практичан. 

 

Председник већа:   Какав је то, маслинасто зелени, какав? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Да, маслинасто зелени. 

 

Председник већа:   Добро.  И колико сте значи временски били '92., на ратишту 

тамо, уопште у Босни и Херцеговини, у то време, кад сте отишли и кад сте рањени и 

кад сте се вратили? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Па отишли смо у мају, мај месец, почетак 

маја месеца, сећам се да је тад био у мају Ускрс, то се сећам, и ето, значи ја се враћам 

јун, јул ето. 

 

Председник већа:  Након рањавања јел? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Да, повреда, није то било, то је била више 

повреда. 

 

Председник већа:  Повреда, добро. После тога више нисте се враћали? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Не. 

 

Председник већа:  Јел то све? Има ли још неких питања? Реците.  

 

Адвокат Момчило Минић: С обзиром да је оптужени рекао на питање тужиоца 

да јесте ликвидирао неко лице у борби. Ако може само мало детаљније да опише кад се 

то десило и да да неке ближе податке? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Противим се питању, нема везе... 

 

Председник већа:   После је тужилац прецизирао, питао је у вези са... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Нема везе са инкриминисаним догађајем. 

 

Председник већа: Да, после је питао тачно за ван борбе да ли, за борбу сад, 

мислим није предмет овога. 

 

Адвокат Момчило Минић: Па може дабуде предмет, зато што знам на коју 

изјаву је и тужилаштво мислило па да, чисто да објасни окривљени о чему се ради. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Противим се. 

 

Председник већа:   Добро, да чујемо само, да чујемо. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: То се десило на почетку нашег доласка у 

место ту у Босни, и примећен је непријатељски војник диверзант у близини неког 

далековода за струју или трансформатор, шта је већ био, ту су били мештани који нису 

били вични ратовању, а ми смо као већ били у Вуковару, па као нешто знамо, и 
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замолили смо, пошто је тај или не знам колико је било диверзаната примећено, 

мештани су се уплашили, ми смо отишли тамо, на лицу места, то је била нека ливада са 

стајским ђубривом, тад је био присутан поред мене и Душан Тошић и још неколико 

људи, и онда сам ја пушком отрчао до тог стајског ђубрива, испалио неколико метака и 

уништио мету и спасао тај далековод, и ту су били присутни тај диверзант је био у 

црној униформи исто, колико се сећам и то је то. 

 

Председник већа:   Добро.  Има ли још питања неких? Јел имате ви још нешто 

да кажете Стојановићу? Јел то све што имате да изјавите? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  За сад. 

 

Председник већа:  Све. Реците.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Записао сам питања, али не знам да ли 

сам га поставио, ако сам га поставио ви одбите. Каже да је конзумирао пиће у тим 

локалима тамо, односно само у једној кафани у том селу. Да ли је плаћао цехове сам 

себи или? 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Већ сам рекао да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Хвала. 

 

Председник већа:  Добро, добро. Јел то све, јесте? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Јесте. 

 

Председник већа: Добро, хвала вам лепо, седите.  

 

Прозовите ми Ружицу Милош.  

 

Сведок оштећена РУЖИЦА МИЛОШ  

 

Добар дан. Ви сте Ружица Милош јел? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Да. 

 

Председник већа:  Јел имате неку личну карту, нешто?   

 

Пред судом се налази сведок оштећена Ружица Милош, чији се идентитет 

утврђује увидом у личну карту Републике Хрватске, регистарски број... не видим 

добро... 

 

Члан већа судија Владимир Дуруз: 103751200, издата 19.06., односно важи до 

19.06.2019. године.   

 

Председник већа:  Хвала лепо, не видим светло ми је... Е хвала. Ружице јел` ви 

добро разумети српски можемо на српском да разговарамо? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Разумем, да, може, може. 
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Председник већа:   Добро. Ви ћете бити данас саслушани као сведок оштећена, 

само да још једном утврдим, ви сте били овде на записнику и давали исказ пред 

Тужиоцем за организовани криминал, за ратне злочине, пардон, на записнику од 

02.03.2018.године. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Осамнаесте, да. 

 

Председник већа:   И јел ваши лични подаци су исти као и тада што сте давали? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Јесу. 

 

Председник већа:   Нема некаквих измена? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Нема. 

 

Председник већа:  Добро. Дужна сам да Вас упозорим дакле да ћете данас бити 

саслушани као сведок оштећена, да сте дужни да пред судом говорите истину, да не 

смете ништа прећутати, да је давање лажног исказа кривично дело и да нисте дужни да 

одговарате на питања која би вас или ближе сроднике изложила тешкој срамоти, 

знатној материјалној штети или кривичном гоњењу. Сведоци полажу заклетву, а текст 

заклетве гласи: заклињем се својом чашћу да ћу о свему што будем питана пред судом 

говорити истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати. Јел 

прихватате? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, прихватам. 

 

Председник већа: Ви као сведок оштећена још сам дужна да вас упозорим, 

имате право да се изјасните да ли се придружујете кривичном гоњењу оптуженога, и да 

истакнете имовинско правни захтев, односно накнаду штете, али опет то ћемо касније. 

Оно што мене интересује, ви сте рођена сестра оштећеног Сиврић Ивана? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да. 

 

Председник већа:  То је ваш рођени брат? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, то је мој брат. 

 

Председник већа:  Да ми кажете да ли знате кад је он настрадао, да ли сте чули 

нешто о томе, ко га је убио, имате ли каквих сазнања, кад сте га последњи пут видели, 

шта се то десило? Јел ви остајете при овом исказу који сте дали пред Тужиоцем за 

ратне злочине од 02.03.2018? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Остајем, само бих још придодала. 

 

Председник већа:  Реците. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Ја сам се накнадно сетила да је Хасан 

Мујкић којег сам спомињала, који је био заједно с братом лишен слободе у Модричи 

спомињао у разговору са мном да је један од, једна од особа која је лишила слободе, 
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односно држала у заточеништву брата мог, да се брату обраћало изравно у више 

наврата, како бих то рекла, некаквим тоном охрабрујућим, дакле ништа не брини, 

бићеш ти ослобођен, а Хасан Мујкић је рекао за тог младића, млађа је била особа, 

негдје вршњак мог брата да су га звали надимком „Четник“. Ево то... 

 

Председник већа:  Да су га звали? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Надимком „Четник“. 

 

Председник већа:  „Четник“? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да. 

 

Председник већа:  Добро, то лице које се обраћало вашем брату? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Тако је, дакле млађе животне доби, негде 

по прилици вршњак мог брата, обраћао му се изравно у више наврата, то је једино чега 

сам се накнадно сетила. 

 

Председник већа: Добро, а реците ми ваш брат колико је имао година кад је 

настрадао? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Тада 21. 

 

Председник већа:   21? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да. 

 

Председник већа:  Јел` био учесник војске, односно Хрватског вијећа одбране, 

или је био припадник? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, 102. Оџачке бригаде. 

 

Председник већа:  Оџачке бригаде. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, тако је... 

 

Председник већа:   Јел имате неких сазнања о томе можда ко га је убио, шта је, 

како је био обучен, да ли знате, кад сте га последњи пут видели, односно ко га је 

последњи пут видео живога? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Све што ја знам је из ријечи свједока, ја 

сам га видела којих, требало би видјет баш точно који је датум био, али бар мјесец и по 

прије него што је настрадао, дакле све оно што сам рекла тужитељу, односно на овом 

саслушању, пардон, прије годину дана остаје, изравно не знам ништа ко би га усмртио. 

До других сазнања је дошао отац, али о томе је, отац је покојни... 

 

Председник већа:  Умро је јел? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Покојне су особе које су.... 
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Председник већа:   Да, да. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, које су му дале исказ и ја сам једино 

покушала сад у међувремену доћи до Хасана Мујкића, међутим информирала сам се на 

полицији у Оџаку и он је преминуо пре три године, тако су ми рекли. 

 

Председник већа:   Добро, а реците ми само јесте ли ви били заједно присутни 

са оцем приликом идентификације леша? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Јесам, јесам. 

 

Председник већа:  Где је то било? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: То је било у дворишту, то јест, да, у 

дворишту полицијске постаје у Оџаку, 21.11., то је била 2018. година, братови остаци 

су били једни од ексхумираних, отац и ја смо идентифицирали брата на темељу, 

углавном ја сам се сјећала неке одјеће коју је брат могао носит, и то сам навела, мислим 

исто у исказу. 

 

Председник већа:   Да, то сте рекли. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, доста специфична поткошуља и тако 

ево ти дјелови одеће. 

 

Председник већа:  Је ли ваш брат некада био у Швајцарској? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Је. 

 

Председник већа:  Кад је то било, јел пре ратних ових збивања или? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Прије рата, да. 

 

Председник већа:  Колико је био тамо? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Па сад се не могу сјетит, у више наврата је 

био, мислим да је '90., и '91., сигурно, е сад у којим размацима не знам, јер он је тамо 

долазио к фамилији у Цирих, на ону туристичку визу, так да није се он могао дуго 

задржавати, и нешто са пријатељима из разреда са којим је уједно и кум, се дружио на 

подручју Цириха и Тесина или Тећина. 

 

Председник већа: Добро, ви као оштећена да ли се придружујете кривичном 

гоњењу оптуженог, односно лица за које се утврди да је извршило кривично дело? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, да. 

 

Председник већа:   И да ли истичете накнаду штете, односно имовинско правни 

захтев? Да ли тражите накнаду штете? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Само под условом... 
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Председник већа:  Не морате сада определити, битно је да је истакнете, а ви то 

можете и касније остварити. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Јел могу сад рећи ако допуштате? 

 

Председник већа:  Реците. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја бих, бих дакле тражила и накнаду штете 

само под увјетом да иде у хуманитарне сврхе овдје на подручју Србије, дакле... 

 

Председник већа:  Добро, то сте рекли и прошли пут. Тужиоче јел има питања 

за овог сведока? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Само бих једно питање. Чини ми се да је 

рекла данас сведокиња да је та идентификација била 2018., мислим да је у питању 

грешка.  

 

Председник већа:  Кад је била идентификација? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  А да, '98., '98., јој да. 

 

Председник већа:   А '98., добро, добро.  

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  2018., сам била овде. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ништа друго, само то. 

 

Председник већа:   Да, да, добро, да исправимо због транскрипата, добро. Има 

ли одбрана питања за сведока оштећену? Можете гледати у мене, чућете, како год 

хоћете. 

 

Адвокат Момчило Минић: Моје прво питање би било до каквих је 

информација дошао ваш покојни отац, везано за убиство вашег брата? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Па он је преко покојног Ђуре Ловрића 

дошао до једног имена, мислим да је дошао до имена Душан Тошић.  

 

Адвокат Момчило Минић: Јел имате неке ближе податке о том Душану 

Тошићу? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Па не знам сад напамет, мислим да, морала 

бих потражити, не знам. 

 

Председник већа:   Јел имао неки надимак тај Тошић? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Луис. 

 

Председник већа:   А шта је, какве је дошао податке да га је он убио или шта? 
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Сведок оштећена Ружица Милош:  Не, овако, покојни отац се информирао код 

човјека који је остао доље у Оџаку за вријеме рата, Ђурица Ловрић и тражио је да 

некако својим везама дође до имена особе која је могла извршит убојство, и тако му је 

тај Ђурица дао име Душана Тошића, званог Луис.  Што се никад нико од људи које сам 

ја питала никад ми то није потврдио, дакле ни Хасан Мујкић, ни нитко, осим што ми је 

Хасан Мујкић спомињао младића по надимку „Четник“, који је комуницирао с мојим 

братом. 

 

Председник већа:  Добро. Изволте браниоче, још неко питање? 

 

Адвокат Момчило Минић: У вашој изјави коју сте давали пред тужиоцем за  

ратне злочине сте рекли да је Луис, Тошић Душан звани Луис, знали сте чак и име оца, 

мајке, датум рођења? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, да, '54.године је рођен. Тако је Ђурица 

нама, да. '54., мислим да је, али не могу сад, требам се сјетит имена. 

 

Адвокат Момчило Минић: Њега тамо означавате као лице које је убило вашег 

брата пуцајући му у главу. Тако сте навели. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја мислим да сам истакнула да је отац 

дошао до тога а не ја. Ја никад дакле, а питала сам више људи, поготово тај Хасан 

Мујкић ми је био јако важан у тој причи, никад ми нису потврдили то име. 

 

Адвокат Момчило Минић: А кад је ваш отац дошао до тих сазнања? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Па негдје те '98., или, не знам, то би требало 

видјети у изјавама у Оџаку у полицији, јел то је документирано. Дакле сигурно је отац 

дао изјаву у полицији у Оџаку. 

 

Адвокат Момчило Минић: Помињали сте да је ваш отац имао неку свеску где 

је бележио све те податке везано за убиство вашег брата? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја се не сјећам да сам то рекла, ја јесам 

биљежила, дакле кад би ја телефонски разговарала са неким, онда сам ја биљежила. 

Али за оца то не знам, то нисам сигурна да сам то могла изјавити, не знам ни за какву... 

 

Адвокат Момчило Минић: Можда сам ја погрешно схватио. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, није имао никакву... 

 

Адвокат Момчило Минић: А реците ми да ли имате и даље ту свеску са тим 

подацима? 

 

Председник већа:   Ви што сте водили? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја те биљешке? 

 

Председник већа:  Да, да. 
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Сведок оштећена Ружица Милош:  Па имам, мислим на листу папира записано 

како сам некако и рекла у истрази. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да ли би сте могли да је доставите суду? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Па могу, макар ја мислим да се то не би ни 

у чему разликовало од онога што сам рекла тужитељу, дакле кад сам прошли пут 

долазила, ја мислим да сам све рекла, колико сам имала у тим својим биљешкама, 

мислим могу ја њих доставити, осим ове, овог дјела, дакле који сам данас рекла.  

 

Адвокат Момчило Минић: А јел се то налази исто у вашим тим белешкама? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  То за тај надимак? Да. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да, ово што сте данас причали? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ово што сам данас причала, да. 

 

Адвокат Момчило Минић: А јел можете да нам кажете због чега сте то 

изоставили прошли пут кад сте већ имали те белешке? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Да, али нисам ја имала биљешке уза се, па 

сам ја у једном тренутку чак заборавила име, дакле толико сам била узрујана да сам 

заборавила и име особе коју је тата ево некако, до којег је имена отац дошао у својој 

истрази, дакле био је тренутак кад се уопће нисам могла сетити. Дапаче ја и сад имам 

проблем, рецимо кад би ме неко питао за име сад окривљеника, толико потиснем да 

пробам, треба ми времена да се... 

 

Председник већа:   Колико сам видела на том записнику пред тужиоцем, ви сте 

чак гледали у мобилни телефон да се сетите података, имали сте нешто записано, јел 

тако? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, да, да. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић: А реците ми да ли би сте данас могли да дате ближе 

податке о Душану Тошићу као што сте тог дана дали? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Па морам у биљешке погледати. Јел 

допуштате? 

 

Адвокат Момчило Минић: А јесте ли тада гледали у белешке? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  То из мобитела.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није гледала у белешке него... 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  У мобителу, у мобителу сам имала у... 
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Председник већа: У мобилни телефон је гледала, пише на записнику. 

Констатовано је да није знала да се сети имена и презимена, гледала је кроз мобилни 

телефон, тражила је и успела да нађе.   

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, па смо ишли с порте узети. Да, да. Али 

то сам... 

 

Адвокат Момчило Минић: А Ви сте имали мобилни телефон приликом 

саслушања? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не. Дакле ја сам ушла на саслушање без 

мобилног телефона, нисам се могла сјетити имена особе коју је отац кажем, до којег је 

отац дошао, замолила сам тужитеља да допусти да ми донесу мобител с порте, што је 

он и допустио, укључили смо мобител, прочитала сам у забиљешкама, јер сам тамо 

имала у забиљешкама то име и презиме и годину рођења, и име родитеља, и  опет 

искључила мобител и дакле как је правило нисам га користила. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

Адвокат Момчило Минић: А реците ми тај Душан Тошић кога помињете, у 

ствари прво питање да ли сте имали увид у оптужницу, овој по којој судимо данас? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не. 

 

Адвокат Момчило Минић: Да, у оптужници на страни три се налази као сведок 

Душан Тошић из Вршца. Да ли можете да определите да ли је то та иста особа? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не могу. 

 

Председник већа:   Не може каже. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не могу, то је... 

 

Адвокат Момчило Минић: Добро, а када би вам предочили његове податке и 

када би се установило у ствари да је то иста особа? Јел знате уопште да је тај Душан 

Тошић за кога је ваш отац сматрао да је убио вашег брата, да је он овде сведок у овом 

поступку? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не знам. 

 

Адвокат Момчило Минић: Добро, хвала вам. 

 

Председник већа:  Хвала. Има ли још питања за овог сведока? То би било све 

јел? Изволте. Устаните, устаните, кад се обраћате суду морате стајати. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Добар дан, ја имам два питања, да ли знате 

можда за време ратних сукоба на територији Босне, између Срба и Хрвата, којим 

именом смо звали једни друге? За време рата, отприлике. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја знам како сам ја звала. 
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Оптужени Небојша Стојановић:   Реците. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Искрено? 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Искрено. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Ја сваки дан молим за јединство кришћана, 

за мене сте В  кришћани. 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  А да ли сте чули да се називамо за време рата 

четницима и усташама? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  То сам чула, али ја тако не зовем људе. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: А да ли знате да смо ми сви који смо долазили 

у ратне сукобе из Србије, сви били четници? Тако су нас звали. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: То не знам, то не бих јер за мене људи из 

Србије сигурно нису четници. 

 

Оптужени Небојша Стојановић: Е хвала. Имам још једно питање. Да ли имате, 

да ли сте били јако блиски са покојним братом? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  То је мој једини брат, јесам, мој једини 

млађи брат. 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Знали сте све о њему? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Нисам. 

 

Оптужени Небојша Стојановић:   Али добро,као сестра? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Као сестра... 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Да ли ваш, да ли имате сазнање да је ваш 

брат икад конзумирао дрогу? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Не знам, не знам то. 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  А у ком делу Швајцарске је ваш брат био? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Цирих, Цирих. 

 

Председник већа:   Рекла је, да рекла је. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  И рекла сам Тесино или Тићино, како га... 

 

Оптужени Небојша Стојановић:  Хвала, немам више питања. 
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Председник већа:  Добро. Има ли још питања за овог сведока? Ружице, Ви сте 

из Загреба дошли јел тако? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да. 

 

Председник већа: Овде нам је ова Служба за подршку сведоцима доставила, 

дошли сте аутобусом. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да. 

 

Председник већа:  Тражите износ повратне аутобуске карте, резервација, то је 

6.023,00 динара, и резервација 170,00 динара, то је 6.373,00 динара, и плус дневницу од 

30 евра, Ви сте доставили је ли то. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, тако су ми рекле. 

 

Председник већа:   То је 3.530,00, укупно 9.903,00 динара, јел тако? То тражите 

дневницу и повратну карту? 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Да, да. 

 

Председник већа:   Добро. 

 

То је све што сведок има да изјави.  

 

Сведок тражи трошкове доласка за повратну аутобуску карту из Загреба до 

Београда и натраг у износу од 6.373,00 динара и дневницу у износу од 30 евра, односно 

3.530,00 динара, што укупно износи 9.903,00 динара, па суд доноси 

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  
 

Досуђују се трошкови сведоку Ружици Милош у износу од 9.903,00 динара на 

име повратне аутобуске карте од Загреба до Београда и натраг у износу од 6.373,00 

динара и трошкови дневнице у износу од 3.530,00 динара. 

 

Ови трошкови ће вам бити плаћени сад ту кад изађете, договорићете се са 

Службом за подршку сведоцима. Хвала вам лепо што сте дошли. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Хвала вама на коректном односу. 

 

Председник већа:  Пријатно,можете ићи, хвала. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош: Смијем ли отићи у публику, муж ми је 

тамо? 

 

Председник већа:  Па ми сад завршавамо тако да, за данас суђење, тако да, 

мислим, можете ако хоћете тамо сести. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Супруг ми је доље па онда. 
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Председник већа:   Можете, можете. 

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Хвала. 

 

Председник већа:  Хвала.  

 

Сведок оштећена Ружица Милош:  Довиђења. 

 

Председник већа: Пријатно. Ми смо за данас предвидели саслушање оптуженог 

и сведокиње Ружице Милош оштећене, то смо завршили, сада ћемо даље наставити. 

Следећи пут ћемо позвати сведоке Драгана Кајнића, Емира Хавића, Ива Сенковића и 

Мирослава Марковића, ради саслушања. 

 

Ради саслушања сведока Драгана Кајнића, Емира Хавића, Ива Сенковића и 

Мирослава Марковића,  

 

Веће доноси 

 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  
 

Да се данашњи главни претрес одложи, а наставак се заказује за 08. април, 

08.04.2019. у 09.30 часова у судници број 4, 

 

што се присутнима саопштава и има им служити уместо позива.  

 

На претрес позвати сведоке Драгана Кајнића, Емира Хавића, Ива Сенковића и 

Мирослава Марковића са адреса из оптужнице. 

 

Значи 08. април у 09.30, судница 4, кад настављамо са испитивањем, односно 

саслушањем ових сведока. 

 

Довршено у 10.30 часова. 

 

Хвала лепо. 

 

 

Записничар                                                                                      Председник већа-судија 
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